
PRO TO K Ó Ł  Nr XV/2016 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 31 marca 2016 r. 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecności stanowi załącznik do protoko łu. 

Ad.!. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
otwarcia XV/2016 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca Rady - Pani Anna 
Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów, przedstawiciela mediów 
lokalnych oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Joannę  Anglisz-Myszkę  - Zastępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Barbarę  Felską  - Kierownik GOPS w Swidwinie 
- Pana Rafała Terleckiego - Prezesa Gminnego Zak ładu Gospodarki Komunalnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy 
- Pana Jakuba Szynkowskiego - Dyrektora Zespo łu Szkół  w Lekowie 
- Panią  Dorotę  Adamiak - Z-cę  Dyrektora Zespo łu Szkól w Lekowie filia w Oparznie 
- Pana Ryszarda Miedzika - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Mieczysława Patyka - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie 
- Pana Krzysztofa Wasicionka - Dyrektora Powiatowego Zarz ądu Dróg w Swidwinie 
- Pana Roberta Rze źnika - Komendanta Powiatowego Policji w Swidwinie 
- Pana S ławomira Buniaka - Komendanta Gminnej Ochotniczej Stra ży Pożarnej 
- Pana Sebastiana Basiejko - Kierownika Ref. OKZiS UG Swidwin 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. ROSIGK UG Swidwin 
- Pana Bartłomieja Szęwczaka - Strażnika gminnego 

Na podstawie listy obecno ści stwierdzono quorum do podj ęcia prawomocnych uchwał . 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji Nr 
XIV/2016 z dnia 29.02.20 16 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. Radni w głosowaniu jawnym 
przyjęli protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 14. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że na posiedzeniu wspólnym 
komisji informowała o konieczności zatwierdzenia statutu zwi ązku powiatowo-gminnego 
powiatu świdwińskiego w sprawie transportu publicznego. Projekt statutu zosta ł  zaopiniowany 
i uzgodniony przez Wojewod ę  Zachodniopomorskiego, a kolejnym krokiem b ędzie 
zatwierdzenie tego statutu przez rady gmin poszczególnych samorz ądów oraz rady powiatu. W 



związku z tym Przewodnicz ąca Rady zaproponowała, aby pod obrady dzisiejszej sesji 
wprowadzić  uchwałę  w sprawie przyj ęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu 
Swidwińskiego. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie opowiedzieli si ę  za 
wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały. Następnie radni w głosowaniu jawnym 
jednogłośnie przyj ęli rozszerzony porządek obrad. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Czas dla samorządów. 
6. Sprawozdanie Przewodnicz ących Komisji Rady Gminy oraz Wójta Gminy z prac w okresie 
między sesjami. 
7. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy Swidwin. 
8. Dyskusja. 
9. Podjęcie uchwał : 
- zmieniaj ącą  uchwałę  w sprawie powołania składów osobowych Komisji sta łych Rady Gminy 
Swidwin 
- zmieniaj ącą  uchwałę  w sprawie utworzenia Straży Gminnej ,  
- w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łalność  Wójta Gminy Swidwin 
- w sprawie przyj ęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Swidwi ńskiego 
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
11.Wolne wnioski. 
12.Zakończenie. 

Ad. 4. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że często na komisjach omawiany jest temat czysto ści i 
wandalizmu na terenie gminy. Prawie na każdej komisji rolnictwa tj. 19.02.2015, 13.04.2015, 
22.05.2015, 09.09.2015 51  11.12,2015, 11.01.2016 poruszany był  problem czysto ści poboczy i 
innych miejsc w gminie. Nast ępnie złożyła formalny wniosek o to, by gmina napisa ła projekt 
edukacyjny dla dorosłych. Stwierdzi ła., że Stowarzyszenie chciałoby wesprzeć  te działania, ale 
nie chciałoby wyręczać  gminę  w tym, żeby u świadamiać  mieszkańców. Dlatego, że tyle razy 
temat by ł  omawiany, prosiła by przestać  rozmawiać, tylko zacząć  działać . Dodała., że 
szczególne nadzieje pok łada w Zastępcy Wita, ponieważ  Wójt obiecał, że po zakończeniu 
reorganizacji gminy Pani Zast ępca zajmie si ę  pozyskiwaniem środków na działalno ść  gminy. 
Stwierdziła, że każda złotówka, która wejdzie do bud żetu gminy z zewnątrz i pomoże sprawnie 
działać  jest cenna zw łaszcza, że te fundusze s ą  dostępne w ciągłym naborze. Radna 
powiedziała, że oczekuje aby na kolejn ą  komisj ę  budżetową  został  przygotowany spis miejsc 
szczególnie zagro żonych wandalizmem, przedstawienie stanu działań  jakie gmina podejmie w 
celu utrzymania czysto ści i bezpiecze ństwa na tych terenach oraz przedstawienie programu 
edukacyjnego dla mieszka ńców. 

Pan Tomasz Martul zwrócił  się  z prośbą  do Komendanta Policji o dodatkowe patrole z 
drogówki do miejscowo ści Sława, ponieważ  kierowcy rozpędzaj ą  się  z miejscowo ści 
Cieszeniewo i w miejscowo ści Sława znacznie przekraczaj ą  prędkość . W tej sprawie jest dużo 
zgłoszeń  od mieszkańców Sławy, którzy boj ą  się  wyjeżdżać  z własnych posesji. 

Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o ustalenie, kto jest w łaścicielem działek w Kl ępczewie za 
środowiskowym domem samopomocy, za by łą  szkołą  aż  po granice kotłowni od ogródków 
działkowych. Tam są  działki nie tylko agencyjne, nie tylko prywatne, ale tek gminne. Dzia łki te 



są  zaro śni ęte i już  zaczęły się  podpalenia, których by ło kilkanaście. Istnieje bezpo średnie 
zagrożenie przy ko ściele. Dodał, że w zeszłym roku monitował  o rozbiórkę  budynku 
czerwonego magazynu w Kl ępczewie, który grozi bezpo średnim zawaleniem. To samo dotyczy 
budynku na przeciw Pana Wo łkowicza w Cieszynie. 

Pan Marcin Serafin  zwrócil się  do Wójta, który jest odpowiedzialny za podpisanie umowy z 
firmą  zajmuj ącą  się  wycinką  topoli w Krosinie. Stwierdzi ł , że w umowie znajduje si ę  kilka 
punktów, które zobowi ązują  firmę  do danych czynno ści m.in. do usuni ęcia pniaków po 
wycince oraz do załatania i naprawienia wszystkich szkód, które wyrz ądziła. Radny zauważył, 
że jest już  31.03, a do dzisiaj zapisy z umowy nie zosta ły wyegzekwowane. Poprosi ł  o 
przedstawienie, jak to wszystko wygl ądało od początku zawarcia umowy, poprzez dodatkowe 
uzgodnienia łącznie z terminem przed łużającym wykonanie prac. Powiedzia ł, że oczekuje 
dokładnego wyja śnienia. 
Następnie Pan Marcin Serafin zwróci ł  się  do Dyrektora PZD o zaj ęcie si ę  dziurami, które 
powstały na skutek poboru prób z asfaltu w Krosinie. 

Pan Krzysztof Wasicionek odpowiedział, że jest to droga wojewódzka, wi ęc należy wniosek 
skierować  do Zachodniopomorskiego Zarz ądu Dróg Wojewódzkich w Szczecinie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Wójta o zaj ęcie się  przystankiem w 
Swidwinku, który pokryty jest azbestem i stwarza zagro żenie dla zdrowia. Poprosi ła by to 
pokrycie azbestowe zosta ło usunięte. 

Ad. 5. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy kto ś  z sołtysów chce zabrać  głos. 
Chętnych do zabrania głosu nie było. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY GMINY ORAZ 
WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady poprosi ła o zabranie głosu Przewodniczących Komisji. 

Pani Iwona Piotrowicz - Przewodnicząca Komisji Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego, 
Handlu, Usług, Bezrobocia i Opieki Społecznej poinformowała, że między sesjami posiedzenie 
komisji odbyło się  18.03.2016 r. Dyrektor PUP przedstawi ła informacje na temat bezrobocia w 
gminie Swidwin, przedstawione były fundusze z których mo żna korzystać, aby pozyskać  
pieniądze na rozwój gminy, czyli ochrona środowiska i straż  pożarna. 

Pani Agnieszka Tokarska - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że 
29.02.20 16 r. Komisja Rewizyjna zajmowa ła się  kontrolą  realizacji przez Wójta Gminy 
Swidwin uchwał  podjętych w 2015 r. Protokół  z posiedzenia komisji znajduje si ę  w biurze rady 
wraz z załącznikiem uchwał  podjętych, zrealizowanych i w trakcie realizacji. Komisja 
zajmowała się  także skargą  złożoną  09.02.20 16 r. w sprawie przyci ęcia kasztanowców we wsi 
Beitno. 

Pan Tomasz Martu ł  - Przewodnicz ący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony Środowiska, 
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł, że 10.03.2016 r. odby ła się  komisja na 
której zostały poruszone sprawy zwi ązane z gospodarką  leśną  na terenie gminy Swidwin, 
działalnością  kół  łowieckich, działalnością  kół  wędkarskich PZW i utrzymaniem porz ądku na 
terenie Gminy Swidwin. 



Pan Piotr Sieradzki - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował, że w dniu 17.03.2016 r, odby ło się  posiedzenie wyjazdowe Komisji 
Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki Radnych. Tematem posiedzenia by ł  przegl ąd i ocena 
obiektów sportowych oraz świetlic wiejskich w gminie. Komisja odwiedzi ła miejscowości 
Kluczkowo, Bierzwnica, Cieszeniewo, S ława, Smardzko, Rogalino, Krosino, Lekowo. Stan 
świetlic w tych miejscowo ściach jest zadowalaj ący, a świetlice w Krosinie i Rogalinie maj ą  
problemy z piecami kaflowymi, które cz ęściowo nie grzej ą . Swietlica w Smardzku ma problem 
z sąsiadami, którzy twierdz ą , że jest tam za głośno. Obiekty sportowe: hala sportowa przy 
szkole w Bierzwnicy posiada parkiet w z łym stanie, w czasie deszczu przeciekaj ą  okna. Boisko 
sportowe w Bierzwniey posiada muraw ę  w stanie dobrym, natomiast remontu wymaga 
budynek gospodarczy. Boisko sportowe w Krosinie posiada muraw ę  w stanie bardzo dobrym, 
boisko zostanie ogrodzone ze środków z funduszu so łeckiego. Hala sportowa przy szkole w 
Lekowie - stan dobry, o środek zdrowia w Lekowie - pojawi ły się  pęknięcia na ścianach 
budynku przez osiadanie fundamentów, które zostan ą  odkopane i sprawdzone. Objazd 
pozostałych świetlic będzie kontynuowany w kolejnym terminie. 

Pani Anna Olejniczak - Przewodnicząca Rady Gminy poinformowa ła, że w dniu 21.03.2016 
r. odbyło się  wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Swidwin. Na posiedzeniu Kierownik 
SDS w Klępczewie przedstawi ła sprawozdanie z dzia łalności za 2015 r., Kierownik GOPS 
przedstawiła plany pozaustawowych form pomocy w Gminie Swidwin na 2016 r. oraz 
omówiono projekty uchwał  na dzisiejszą  sesję . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  informacj ę  z działalno ści w okresie mi ędzy 
sesjami: 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu w bieżącym 
okresie 

- dowóz uczniów niepe łnosprawnych z terenu gminy Swidwin do Szkoły Specjalnej w 
Swidwinie i S ławoborzu; 

- dowóz pensjonariuszy do Srodowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie; 
- bieżąca obsługa Gminnej Hali Sportowej w Lekowie oraz świetlic; 
- przygotowanie prognozy zapotrzebowania na dofinansowanie kosztów kszta łcenia 

pracowników młodocianych; 
- przygotowanie decyzji na dofinansowanie kosztów kszta łcenia pracownika 

młodocianego dla OHP Szczecin w kwocie 1016 zł ; 
- przygotowanie sprawozdania Sytemu Informacji O światowej wg stanu 31.03.2016 r. 
- naliczenie i rozliczenie dotacji dla punktów przedszkolnych w Lekowie i Oparznie oraz 

przedszkola w Kluczkowie; 
- organizacja i wspó łorganizacja zawodów sportowych: 

- Turniej Piłki Ręcznej Dziewcz ąt Klas IV o Puchar Wójta Gminy Swidwin - 
05.03.2016 r. 

- Wojewódzki Turniej Pi łki Ręcznej Dziewcząt Gimnazja - 12.03.20 16 r. 
- złożono do PFRON wniosek o dofinansowanie do zakupu samochodu typu 

MIKROBUS do przewozu osób niepełnosprawnych. Wysoko ść  dofinansowania to 70% 
warto ści pojazdu. Po wstępnych zapytaniach ofertowych warto ść  samochodu brutto to 
ok. 130 tys. zł . Po pozytywnym rozpatrzeniu wniosku przez PFRON przeprowadzony 
zostanie przetarg, zgodnie z Prawem zamówie ń  publicznych; Ponadto co miesiąc 
składane są  informacje do PFRON o zatrudnieniu, kszta łceniu lub o działalności na 
rzecz osób niepełnosprawnych. 
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Zadania realizowane z zakresu budownictwa i zamówie ń  publicznych oraz pozyskiwania 
funduszy unijnych w bie żącym okresie: 

- 14 marca br., złożono uzupełnienia do wniosku pn. „Budowa drogi gminnej w 
miejscowo ści Swidwinek, gmina Swidwin". Warto ść  całego zadania to 1.375.389,13 zł . 
Koszty kwalifikowane obejmuj ą  63,63% kosztów brutto inwestycji, tj. 875.159 z ł . 
Wniosek został  złożony w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020; Kolejny etap procedury weryfikacji wniosku to ocena punktowa i miejsce 
na li ście rankingowej Zarządu Województwa Zachodniopomorskiego. 

- trwaj ą  prace dotycz ące utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu 
Swidwińskiego, którego zadaniem b ędzie zapewnienie transportu publicznego dla 
mieszkańców gmin, wchodzących w jego skład. Gmina Swidwin b ędzie członkiem 
przedmiotowego Zwi ązku. Statut Zwi ązku został  uzgodniony i zatwierdzony przez 
Wojewodę  Zachodniopomorskiego. 

- 22 marca br. Zarz ąd Województwa Zachodniopomorskiego zatwierdzi ł  wyniki prac 
Komisji Oceny Kontraktów Samorz ądowych w zakresie oceny uproszczonych 
wniosków aplikacyjnych Kontraktów Samorz ądowych. Wybrane do wsparcia zostały 
najlepsze Kontrakty, ogó łem 6, w tym Kontrakt „Strefa Centralna", reprezentowany 
przez trzy powiaty: świdwiński, drawski i łobeski, w którym uczestniczy równie ż  gmina 
Swidwin. Nasz Kontrakt by ł  jednym z najlepszych wniosków, zaj ął  3 miejsce. Kontrakt 
został  złożony w październiku ubiegłego roku w Urzędzie Marszałkowskim. Gmina 
Swidwin złożyła w Kontrakcie wniosek pn. „Wsparcie edukacyjne uczniów szkół  
podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Swidwin" o warto ści 316.000,,00 zł  
brutto. 

- 23 marca br. złożone zostało sprawozdanie z trwa łości projektu „Zakup fabrycznie 
nowego, średniego samochodu ratowniczo-ga śniczego z funkcj ą  ograniczenia skażeń  
dla OSP Bierzwnica". Gmina Swidwin otrzyma ła zatwierdzoną  do refundacji kwot ę  
poniesionych wydatków. 

- ogłoszono przetarg nieograniczony na realizacj ę  przebudowy drogi gminnej Rusinowo - 
Klośniki remont nawierzchni z bruku i wykonanie nawierzchni z p łyt JOMBO - 
1340,00 m2 . 

- rozstrzygni ęte zostało zapytanie ofertowe na „Wykonanie remontu kot łowni po pożarze 
w budynku mieszkalnym wielorodzinnym Kl ępczewo 11, gm. Swidwin". Wybrano 
wykonawcę  Tech—Bud Zbigniew Kuźnik, Rusinowo. Warto ść  prac brutto 19.982,70 É. 

- trwają  prace przy remoncie chodnika w miejscowo ści Bierzwnica w ramach funduszu 
sołeckiego. Wykonano ju ż  odcinek o długo ści ok. 140 mb. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- wydano 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomo ści; 
- wydano 2 za świadczenia do podziału rolnego; 
- wydano 16 zaświadczeń  o planie zagospodarowania przestrzennego; 
- wydano 12 zaświadczeń  o powierzchni gospodarstwa dla rolników; 
- wydano 30 zezwoleń  na usunięcie drzew i krzewów; 
- nadano numer porządkowy dla nowo wybudowanej nieruchomo ści; 
- w dniu 10.03.20 16 r. odby ł  się  przetarg nieograniczony na sprzeda ż  nieruchomo ści 

gruntowej niezabudowanej w Bierzwnicy, dzia łka nr 227/12 o pow. 3,9205 ha cena 
wywoławcza nieruchomo ści - 97.000,00 zł; Do udziału w przetargu zgłosił  się  jeden 
uczestnik - AGRO SMART Sp. z o.o. Rzecino. Nieruchomo ść  została sprzedana za 
kwotę  97.970,00 É. 



- opracowywany jest „Program usuwania barszczu sosnowskiego z terenu Gminy 
Świdwin na lata 2016-2021 „. Wójt poprosi ł  o zgłaszanie do Referatu Rolnego miejsc 
występowania barszczu poza dzia łkami w obrębach Go ła Dolna, Oparzno i 
Cieszeniewo. 

- trwają  prace dotyczące zamiany działek w miejscowo ści Rusinowo z przeznaczeniem 
na budowę  chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 152; o szczegó łach radni zostan ą  
poinformowani na najbliższych komisjach. 

- Prowadzone jest post ępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsi ęwzięcia pn. „Budowa farmy 
fotowoltaicznej o mocy do 6 MW wraz z infastruktur ą" na działkach nr 2/1, 13 i 3414 
obręb Kluczkowo. Wezwano inwestora do uzupe łnienia karty informacyjnej 
przedsięwzięcia; 

- wyłapano 3 psy w Smardzku i Lekowie, które przekazano do schroniska; 
- złożono 4 nowe deklaracje o wysoko ści opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 
- W najbliższą  sobotę  tj.: 02.04.2015 r. zostanie zorganizowana zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych. Odpady nale ży deponować  w punktach wyszczególnionych w 
ogłoszeniach przekazanych so łtysom; 

Wójt poinformował, że w dniu dzisiejszym miała się  rozpocząć  dystrybucja jab łek. Na 
gminę  Swidwin przyznano ok. 19 ton jab łek. 
Wójt zaprosi ł  sołtysów na obchody Dnia So łtysa organizowane wspólnie przez gminy 
powiatu świdwińskiego w dniu 08.04.20 16 r. na Zamku w Swidwinie. Patronat honorowy 
nad uroczysto ścią  obj ęła senator Pani Grażyna Anna Sztark. W uroczysto ści weźmie udział  
także Wicemarszałek Województwa Zaehodniopomorskiego Pani Anna Mieczkowska. 
W dniu 30.03,2016 r. odbyło się  posiedzenie Rady Nadzorczej Gminnego Zak ładu 
Gospodarki Komunalnej. 
Gmina Swidwin jest przygotowana do programu „Rodzina 500+", który rozpocznie si ę  w 
dniu 01.04.2016 r. zgodnie z harmonogramem. Losowanie miejscowo ści odbyło się  po 
poprzedniej sesji. Nast ępnie Wójt poprosił  radnych i sołtysów o przekazanie mieszkańcom, 
żeby w jak największej mierze skorzystali z mo żliwości złożenia wniosków na świetlicach 
wiejskich. 
Wnioski będą  również  przyjmowane w GOPS w Swidwinie. Godziny przyjmowania 
wniosków podane są  w harmonogramach dost ępnych na stronie internetowej gminy. 
Pierwsze wyp łaty będą  najprawdopodobniej w miesiącach maj-czerwiec. 

Ad. 7. BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE NA TERENIE GMINY ŚWIDWIN 

Przewodnicząca Rady „Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Komendanta 
Powiatowego Policji w Swidwinie Pana Roberta Rze źnika. 

Pan Robert Rzeźnik powiedział , że jest zobligowany ustawą  aby przekazywać  informacje o 
stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu. Na terenie powiatu mo żna zaobserwować  spadek 
zagrożenia spowodowanych ilo ścią  przest ępstw oraz popraw ę  wskaźników wykrywalno ści 
przest ępstw. W statystykach zajmujemy pi ąte miejsce w województwie na 20 komend 
powiatowych. Na terenie Gminy Swidwin w zakresie przemocy w rodzinie zaistnia ło 16 
zdarzeń , które należało obj ąć  nadzorem w ramach niebieskiej karty. Ogólna liczba niebieskich 
kart w powiecie wyniosła 78. Interwencji domowych ogólnie w ca łym powiecie 
przeprowadzono 1032. Osób zatrzymanych w tym okresie by ło 419, w tym 188 osób 
zatrzymanych do wytrze źwienia. Dużą  wagę  przykłada się  na wykroczenia szczególnie 
uciążliwe tj. zakłócenia porz ądku, zachowaniach chuliga ńskich, spożywania alkoholu w 
miejscach publicznych. Na terenie Gminy Swidwin takich osób zidentyfikowano i ukarano 26, 



używaj ących słów nieprzyzwoitych 15, spożywających alkohol 39. Są  to efekty pracy 
policjantów i zgłoszeń  mieszkańców Gminy Swidwin. Najczęściej popełnianymi 
przestępstwami na terenie gminy były kradzieże - 28, które dotyczy ły przeważnie oleju 
napędowego, drzew na szkodę  skarbu państwa i elektronarz ędzi. Komendant zauważył, że 
policja prowadzi działania edukacyjne, ale cz ęsto się  zdarza, że przestępstwa przeciwko mieniu 
dotyczą  mienia źle zabezpieczonego. Kradzie ży z włamaniem odnotowano 17, najwi ęcej 
powtarzaj ących się  kradzieży było w Lipcach i Psarach. Uszkodze ń  i zniszczeń  mienia by ło 7, 
znęceń  5, wypadków drogowych w całym powiecie zaistniało 20. W 2015 r. na drogach 
zginęły 4 osoby, a 20 osób odnios ło rany. Na terenie Gminy Swidwin odnotowano 262 kolizje 
drogowe, zatrzymano 78 kieruj ących znajduj ących się  w stanie nietrzeźwości lub pod 
wpływem narkotyków, zatrzymano 90 uprawnie ń  do kierowania pojazdami. 
W ubiegłym roku Policja rozpoczęła projekt konsultacji społecznej, gdzie rozmawia si ę  na 
temat zagrożeń , a mieszkańcy wskazuj ą  miejsca, gdzie są  zagrożenia. W tym miejscu 
Komendant podzi ękował  Wójtowi, pracownikom urzędu gminy, radnym i sołtysom za to, że 
spotykaj ą  si ę  z mieszkańcami i przekazuj ą  informacje. Nast ępnie Komendant podziękował  za 
dofinansowanie zakupu samochodu służbowego. W tym roku Policja będzie podejmować  
działania w zakresie prewencji kryminalnej, czyli o edukowaniu osób starszych przed 
oszustami na wnuczka. Komendant podzi ękował  placówkom o światowym, szkołom za 
współpracę, gdzie Policja jest na bieżąco w szkołach i prowadzi edukacj ę  młodzieży. Następnie 
Komendant podziękował  służbom opieki spo łecznej, która na bie żąco współpracuje w zakresie 
przemocy w rodzinie. 
Komendant podzi ękował  za wniosek radnego Tomasza Martula i powiedzia ł, że zobaczy co da 
się  zrobi ć  w materii kontroli prędkości w Sławie. Dodał, że dość  dużo zatrzymuje się  
uprawnień  za przekroczenie pr ędkości o 50 km/godz. w terenie zabudowanym na terenie 
gminy. 
Komendant poinformował, że Policja zabezpiecza równie ż  rozgrywki piłki nożnej klasy B i C. 
Największy problem jest z ekstraklas ą  z drużynami innych lig, poniewa ż  pomimo tego że w 
Swidwinie nie ma takich klubów i zagro żenia, to policjanci je żdżą  do Kołobrzegu i Szczecina. 
Komendant stwierdzi ł, że standardem już  jest, że teren Gminy Swidwin jest s łużbą  tzw. 
międzyrewirową, czyli patrole, które je żdżą  częściej po terenie gminy. 
Na zakończenie Komendant poprosi ł  o zgłaszanie wszelkich sygnałów zagrożeń  do swoich 
policjantów dzielnicowych. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Komendanta 
Gminnej Ochotniczej Straży Pożarnej Pana S ławomira Buniaka. 

Pan Sławomir Buniak na wstępie przeprosił  za nieobecno ść  Komendanta Powiatowego PSP 
Pana Dariusza Borka, ale inne obowi ązki służbowe uniemożliwiły mu przybycie na sesj ę . 
Następnie przedstawi ł  Informacj ę  z działań  operacyjnych na terenie gminy Swidwin za 2015 r. 
(załącznik nr 1). 

Pan Robert Rzeźnik uzupełnił  swoją  wypowiedź  i podziękował  strażakom, szczególnie 
strażakom ochotnikom za działania dotyczące osób zaginionych, na których zawsze mo żna 
liczyć . Następnie podziękował  strażnikowi gminnemu Panu Bartłomiejowi Szewczakowi, 
którego stanowisko zosta ło w ostatnim czasie poddane kontroli, a jego merytoryczna 
działalno ść  została oceniona w sposób wzorowy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Strażnika 
gminnego Pana Bartłomieja Szewczaka. 

Pan Bartłomiej Szewczak przedstawi ł  Sprawozdanie z działalno ści straży gminnej w 
Swidwinie za 2015 r. (załącznik nr 2). 
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Ad. 8. DYSKUSJA 

Pytań  i dyskusji nie by ło. 

PRZERWA 11.15-11.30 

Ad. 9. PODJĘCIE UCHWAŁ  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czaj kowską  o przedstawienie projektów uchwa ł : 

- Uchwała Nr XV/7912016 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie powo łania składów 
osobowych Komisji stałych Rady Gminy Swidwin 
(„za" - 11/14 g łosów, „przeciw" - 1 glos, „wstrzymuj ący się" - 2 głosy) 

- Uchwała Nr XV/8012016 zmieniaj ąca uchwal ę  w sprawie utworzenia Stra ży Gminnej 
(uchwa łę  podjęto jednogłośnie) 

- Uchwała Nr XV/81/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na dzia łalno ść  Wójta Gminy 
o 

Swidwin 
(uchwałę  podj ęto „za" - 12/14 g łosów, „przeciw" - O głosów, „wstrzymuj ący się" - 2 
głos,r) 

- Uchwała Nr XV/8212016 w sprawie przyj ęcia Statutu Zwi ązku Powiatowo-Gminnego 
Powiatu Swidwi ń skiego 
(uchwałę  podj ęto jednogłośnie) 

Ad. 10. ODPOWIEDZI NA ZAPYTANIA I INTERPELACJE 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział  na interpelacj ę  radnej Pani Iwony Piotrowicz 
informuj ąc, że wniosek zostanie przekazany Pani Emilii Wiszniewskiej, jednak prosi ł  o 
dokładne sprecyzowanie jakiego zakresu wniosek ma dotyczy ć, ponieważ  sama edukacja 
ekologiczna jest poj ęciem szerokim. Poprosi ł, aby radna skontaktowa ła się  z Panią  Emilią  
Wiszniewską  i ustaliła, jakie obszary wniosek ma obejmowa ć . 
Następnie Wójt odpowiedział  na interpelacj ę  radnego Pana Krzysztofa Kaszuby informuj ąc 
kto jest właścicielem dzia łek za budynkiem by łej szkoły w Klępczewie. Gmina Swidwin jest 
właścicielem działki przy samym budynku SDS, natomiast z boku znajduj ą  się  działki ANR. 
Obok jest też  działka prywatna stykaj ąca się  z działką  gminną, agencyjną  i spółdzielni 
mieszkaniowej. Wójt doda ł , że zostanie wystosowane pismo do właścicieli działek. Stwierdzi ł, 
że nie wie, czy teren wokó ł  SDS stwarza zagrożenie pożarowe, a jeżeli takie jest to zostanie 
wyeliminowane. 
Odnosząc się  do sprawy budynku do rozbiórki w Kl ępczewie, Wójt powiedział , że gmina 
ponownie wystąpi do ANR o zabezpieczenie obiektu. Doda ł, że budynek znajduje si ę  na 
terenie agencyjnym i chocia ż  gmina wystąpiła o przej ęcie go, to nie ma jeszcze decyzji ANR, 
więc żadnych praw do gruntu gmina nie posiada. Na pewno w tym tygodniu pisma o 
zabezpieczenie budynku zostaną  wysłane. Jeżeli chodzi o budynek w Cieszynie, to Wójt 
poinformował, że inspektor nadzoru budowlanego prowadzi tam post ępowanie egzekucyjne. 
Zauważył , że jest to własność  prywatna i oprócz monitów nic innego zrobi ć  nie można. 
W następnej kolejno ści Wójt odpowiedział  na interpelacj ę  dotyczącą  azbestu na dachu 
przystanku autobusowego w Swidwinku przedstawion ą  przez Przewodniczącą  Rady Panią  
Annę  Olejniczak. Wójt zauważył, że na terenie gminy azbestu jest wiele. Znajduje si ę  on na 
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budynkach mieszkalnych, obiektach gminnych, na stra żnicach. Sukcesywnie ten azbest b ędzie 
usuwany przez wyspecjalizowan ą  firmę . Do końca lutego br. były przyjmowane wnioski na 
usuwanie azbestu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anny Olejniczak zauważyła, że o zaj ęcie się  sprawą  prosiła już  
w tamtym roku, ale nie na takim forum. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że obiektów jest wiele i przystanków również . 
Dodał, że w przyszłym roku będzie można zaj ąć  się  przystankami. 

Następnie Wójt odniósł  się  do sprawy przedstawionej przez radnego Marcina Serafina, o 
której mówił  już  na komisjach. Sprawa dotyczy wyci ęcia topoli przy boisku w Krosinie. Wójt 
zauważył, że zbiera żniwo swojej nadgorliwo ści dlatego, że był  stawiany wniosek o wycinkę  
topoli. Przy negocjacjach z firm ą, która wygra ła zapytanie ofertowe uda ło się  wynegocjować  
coś  więcej, nie tylko wycink ę  topoli, ale również  usuni ęcie pniaków od strony szatni. Zgodnie 
z podpisaną  urnową  termin wykonania prac by ł  wyznaczony na 31.01 br., jednak na pro śbę  
wykonawców termin ten zosta ł  wydłużony do końca lutego br. i faktycznie topole w tym 
terminie zostały wycięte. Natomiast nie zosta ły usunięte wszystkie pniaki, poniewa ż  nastąpiła 
awaria sprzętu i wykonawca poprosi ł  o przesuni ęcie terminu o kolejne dwa tygodnie. Wójt 
stwierdził, że nie pamięta dokładnie dat, ale pniaki zostały usunięte przed połową  marca i 
złożone na terenie gminnym s łużącym jako parking przy boisku. Przewo źnik, który miał  
wywieźć  pniaki próbował  parę  razy tam wjechać, ale z uwagi na to że było mokro stwierdził, 
że możne, zrobi ć  koleiny w drodze. Na komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych podczas objazdu obiektów gminnych Wójt zaproponowa ł, że na czas meczu udost ępni 
targowisko. Dodał, że miejsca gminnego, gdzie mo żna zaparkować  autokary jest dużo. 
Wójt powiedzia ł , że nie naruszył  w ten sposób dobrego imienia klubu. Nast ępnie stwierdzi ł, że 
prawdopodobnie mo że usłyszeć  zarzut, że została tam nawieziona ziemia, gdy ż  wiedział  że 
będzie robiony płot, a skoro była ziemia, wi ęc można było te miejsca wyrówna ć  i posiać  trawę  
przed zrobieniem p łotu. Po dzisiejszej sesji jest przekonany, że nie warto nic robi ć  ponadto, o 
co kto ś  wnioskuje. Zauważył, że byłoby niesprawiedliwe obci ążanie pracowników urz ędu 
gminy, którzy t ę  sprawę  prowadzą  o nieskuteczno ść, czy o zaniedbanie. Powiedzia ł, że umowa 
którą  ma przed sob ą  zakłada że sprawy nieuregulowane rozwi ązywane s ą  na podstawie 
przepisów kodeksu cywilnego. Minęły dwa tygodnie od zakończeniu terminu zapisanego w 
umowie, a gmina nie ponios ła z tego tytu łu żadnych strat materialnych. 

Pan Marcin Serafin odpowiedział, że nie do końca uzyskał  odpowiedź, bo cement został  
uszkodzony, co z tym będzie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że jeszcze są  przymrozki i nie wie, czy jest to 
dobry moment do zakończenia prac. Do zako ńczenia zostały dwie rzeczy wywiezienie pniaków 
i naprawa cementu. 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pan Marcin Serafin powiedział , że dobrze si ę  stało, iż  uzyskał  od Wójta odpowiedź . 
Stwierdził , że słowa które wypowiedzia ł  Wójt świadczą  o tym, że nie zna tematu, aje śli chodzi 
o pomysł  wyfrezowania pniaków wzdłuż  boiska to nie wie, dlaczego Wójt uwa ża że to była 
jego decyzja, bo sam radny wychodzi ł  z wnioskiem o ich usunięcie. Była nawet sugestia że 
pniaków od strony działki rodziców radnego nie ma sensu usuwa ć, bo nie jest to potrzebne, 
natomiast wzdłuż  drogi to była wspólna decyzja. Po pierwszych próbach wyfrezowania dopiero 
po interwencji panowie którzy to robili podj ęli decyzję  o wyrwaniu pniaków, bo pierwsza 
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próba przeros ła koszty, które mogli ponie ść. Jeżeli chodzi o kroki, które podejmowali 
pracownicy urzędu to radny nie zarzuca że to było nieefektywne. Uważa, że osoby które się  
tymi drzewami zajmowały powinny zostać  do tego zobligowane, a t łumaczenie się  tym, że 
teraz jest mokro, czy są  przymrozki jest nonsensem. By ły dni kiedy pięć  dni pod rząd nikt tam 
nic nie robił . Temat został  zbagatelizowany. Nasuwa si ę  wniosek, że temat był  potraktowany 
łekceważąco. Dodał, że nikt tak nie wp łynie na wykonawców jak Wójt. Je żeli chodzi o straty 
materialne na drodze to w obecnej chwili jest to niemo żliwe, ale były dni kiedy mogli to 
wywieźć . Radny zauważył , że gdy pracownik gminy był  na miejscu to robili, a jak pracownik 
pojechał, to oni tek wyjeżdżali. Stwierdził, że nie ma pretensji jak to odbiera Wójt, tylko 
chodziło mu o to dlaczego wszystko jest w taki sposób rozwi ązywane, tak drobna rzecz i tyle 
wokół  niej szumu. Rzeczy, które były w umowie konkretnie wpisane nie zosta ły wykonane. 
Powiedział , że nie oskarża Wita o zaniedbanie, tylko Wójt podpisywa ł  umowę  z firmą, więc z 
kim ma rozmawia ć  jak nie z nim. Dodał, że to są  tylko pytania, a nie szukanie dziury w ca łym, 
to nie jest w porządku, bo jest mieszka ńcem tej wioski, dba o to i po to tutaj jest. Radny 
stwierdził, że boli go to że takie b łahe rzeczy są  tak długo załatwiane. Następnie odniósł  się  do 
tego, że można było zrobić  parking dla autokarów na rynku i zapyta ł  się  kto, zapłaciłby osobie 
która by tego pilnowa ła, bo w niedzielę  nie ma ona obowiązku przebywania tam, kto 
kierowałby samochody, stal przy trzech wjazdach i zajmowa ł  się  organizacj ą  ruchu. Na 
zakończenie poprosi ł  o powstrzymanie si ę  od jakichkolwiek sugestii w kierunku radnego 
odnośnie szukania dziury w całym, bo jest to dla niego krzywdz ące. Jest przedstawicielem 
mieszkańców, a jeżeli Wójt chce rozmawiać  z kimś  innym niż  z radnym to zostanie Wójt 
zaproszony i wysłucha wszystkiego od innych osób. 

Pani Agnieszka Tokarska przekazała pro śbę  mieszkańców Oparzna Panu Rafałowi 
Terleckiemu, że w trakcie świąt wielkanocnych miała miejsce awaria hydroforni w Oparznie i 
u niektórych osób nast ąpiły uszkodzenia systemu CO, komu ś  pękły rury, a innemu kaloryfer. 
Poprosiła o ustalenie numeru alarmowego, gdy ż  był  problem ze zgłoszeniem awarii. Zapytała 
kto pokryje straty u tych osób, u których nast ąpiły awarie, 

Pan Rafa ł  Terlecki odpowiedział, że świ ęta wielkanocne nie up łynęły spokojnie, w Oparznie i 
Łąkowie miała miejsce awaria hydroforni i sieci wodoci ągowej. A jeżeli chodzi o numer 
telefonu, to przekazywa ł  swój numer radnym. Jeżeli się  coś  dzieje to prosi ł  o kontakt z nim lub 
z panem Stanisławem Buniakiem, który jest odpowiedzialny za utrzymanie sieci 
wodociągowych i jest w stanie reagować . Zaprzeczył , że nikt nie był  dostępny, bo sygnały 
dotyczące awarii sieci wodoci ągowej otrzyma ł  w sobotę  i niedzielę . 
Jeżeli chodzi o stratyto spó łka musi o nich wiedzie ć, a jeżeli zostanie stwierdzone, że to wina 
spółki to są  od tego ubezpieczeni. 

Pan Marcin Serafin poprosił  by kto ś  z gminy wystosowa ł  wniosek do Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg o załatanie dziur na drodze wojewódzkiej w Krosinie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że kilkakrotnie od 
poszczególnych pracowników na komisjach radni us łyszeli, że nie zrobi ą  nic, czego nie będzie 
kazał  im Wójt. Natomiast w odpowiedzi do Pani Iwony Piotrowicz us łyszeli śmy że radna ma 
się  zgłosić  do pracownika i powiedzieć  czego chce, co pracownik ma zrobi ć. Składa wniosek 
by Wójt wyjaśnił, na jakiej zasadzie dzia ła ten urząd, czy pracownicy dzia łaj ą  pod dyrekcj ą  
Wójta, czy radni maj ą  prawo chodzić  do pracowników i wydawa ć  im polecenia służbowe. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że został  źle zrozumiany. Mówił , że wniosek 
przekaże do Pani Emilii Wiszniewskiej natomiast poprosi ł  radną  Iwonę  Piotrowicz o 
sprecyzowanie w jakim obszarze ma by ć  sporządzony, bo edukacja ekologiczna jest poj ęciem 
bardzo szerokim. 



Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodnicz ąca Rady zamkn ęła XV/2016 
sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Na tym protokół  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

mgr Aina Olejniczak 

Protokolowala 

Izabela A~',vojska 
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